
 

 

 

Medlem af Folketinget Sophie Løhde (V) har den 9. september 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 219 til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 219: 

”Er ministeren enig med Lægeforeningens formand, der i Jyllands-Posten den 18. au-

gust 2019 kalder Socialdemokratiets valgløfte om en seks måneders tjenestepligt i al-

men praksis for alle nyuddannede læger for »total uspiselig og uden varig effekt«?” 

 

Svar: 

Lægedækning i almen praksis er helt centralt for vores sundhedsvæsen. Derfor glæ-

der det mig, at der ifølge Sundhedsstyrelsens Lægeprognose 2018-2040 forventes en 

stigning i antallet af speciallæger i almen medicin på 51 pct. frem mod 2040. Men ak-

tuelt står vi med en udfordring i forhold til at sikre tilstrækkelig mange alment prakti-

serende læger rundt omkring i landet.  

 

Jeg tror ikke, det er en udfordring, der har én løsning. Der er behov for at igangsætte 

flere initiativer, som kan virke på både kort og lang sigt.  

 

En eventuel tjenestepligt er netop et forslag, som skal gælde i en tidsbegrænset peri-

ode. Formålet med forslaget er at bidrage til, at der relativt hurtigt kommer flere læ-

ger i almen praksis.  

 

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af S 218. 
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